

Policy Papers or Reports

Correctional Services Departments on categorization of services

http://www.csd.gov.hk/tc_chi/facility/facility_type/ins_ins.html

Hong Kong Federation of Youth Groups (1993). *Decriminalizing juvenile offenses*. Youth Study Series, No. 2.

Hong Kong Federation of Youth Groups (1993). *The push and pull factors of juvenile gangs*. Youth Study Series, No. 1.

Social Welfare Department Website, Services for Offenders

http://www.swd.gov.hk/en/index/site_pubsvc/page_offdr/

Lo, T.W., Wong, S.W., Chan, W.T., Leung, S.K., Y,C.S., & Cha, C.K. (1997). *Research on the effectiveness of rehabilitation programmes for young offenders: Full report*. Hong Kong: City University of Hong Kong, commissioned by the Fight Crime Committee

香港青年協會 (1998) 香港青年研究學報 (專題: 青少年犯罪與復康支援)。一九九八年七月。第一卷, 第二期。

Books or Articles

Agnew, R. (2012.) *Juvenile delinquency: Causes and Control*. New York: Oxford University Press.

Bartollas, C. (2006). *Juvenile delinquency* (7th Ed.). Boston, MA: Pearson

Braithwaite, J. (1989). *Crime, shame and reintegration*. Cambridge: Cambridge University Press.

Burfeind, J. W., & Bartusch, D. W. (2011). *Juvenile delinquency: an integrated approach*. Sudbury, MA: Jones and Bartlett.

Chui, W. H. & Cheng, K. KY. (2014). Criminal sentiments and behaviors among young people in Hong Kong. *International Journal of Adolescence & Youth*. doi:10.1080/02673843.2013.875479

Mayer, C. et al. (eds.). (2009). *Children and youth at risk: Historical and international perspectives*. Frankfurt am Main: Peter Lang.

Maxwell, G.M., Lo, T.W. & Wong, D.S.W. (2005). Introduction: The Changing Themes in Youth Justice. *Lo, T.W., Wong, S.W. and Maxwell, G. (eds.), Alternatives to Prosecution: Rehabilitative and Restorative Models of Youth Justice*. (pp. 1 - 19). Singapore. Marshall Cavendish.

- McGuire J. & Priestly P. (1985) *Offending Behaviour: Skills and stratagems for going straight*, Batsford Academic and Education.
- McWhirter, J.J., McWhirter, B.T., McWhirter, E.H. & McWhirter, R.J. (2013). *At-risk youth: A comprehensive response for counselors, teachers, psychologists, and human service professionals*. Belmont: Brooks/Cole.
- Newbery, P. (2008). *A history of youth work in Hong Kong*. Hong Kong: Youth Outreach.
- Lee, W. L. (1994). Group work with youth-at-risk. *Asia Pacific Journal of Social Work*, 4(2), 31-40.
- Lee, W. L. (2005). *Working with youth-at-risk in Hong Kong*. Hong Kong: HKU Press.
- Lee, W. L. (2011). *Nurturing pillars of society: Understanding and working with the young*. Hong Kong: HKU Press.
- Weng, X. , Ran, M. S. & Chui, W. H. (2016). Juvenile delinquency in Chinese adolescents: An ecological review of the literature. *Aggression and Violent Behavior*. doi:10.1016/j.avb.2016.06.016
- Wong, S. W. (1994). Juvenile crime prevention in Hong Kong: A community care approach. *Asia Pacific Journal of Social Work*, 4(2), 16-30.
- Wong, S.W. (1999). Culturally specific causes of delinquency: Implications for juvenile justice in Hong Kong. *Asia Pacific Journal of Social Work*, 9(1), 16-30.
- Wong, S.W. (2000) Juvenile Crime and Responses to Delinquency in Hong Kong. *International Journal of Offender Therapy & Comparative Criminology*, 44(3), p279-292.
- Wong, S.W. (1999). Delinquency control and juvenile justice in China. *Australian and New Zealand Journal of Criminology*, 32(1), 27-41.
- Wong, S.W. (2007). Juvenile delinquency and prevention strategies in Hong Kong. *Youth Studies*. 139. 13 - 17.
- Trotter, C. (2006) *Working with Involuntary Clients: A guide to practice*. California: Sage Publications Ltd: London.

Chinese Articles

- 陳偉道 (2013) 感化社會工作。載自 周永新 陳沃聰 編著《社會工作學新論 增訂版》。
- 車偉堅 (2000) 《香港青少年犯罪問題》，香港，中華書局。
- 李紫媚 (2008) 《盜與罪青少年犯罪預防理論與對策》香港，香港城市大學。
- 香港遊樂場協會 (2008) 《違規路段高危青少年服務理論與實踐》香港，香港城市大學。

香港遊樂場協會 (2009)。《輟路同途：非常學堂經驗彙編》。香港：香港遊樂場協會。

基督教香港信義會 (2008)。《受害者與犯罪者和解會議服務：理論、實踐與分享》。香港：基督教香港信義會。

郭乃揚、應鳳秀 (編) (2012)。《隱蔽足跡》。香港：香港基督教服務處。

盧鐵榮 (2009) 《香港的復和司法在少年司法制度中的應用、發展與限制》香港, 香港城市大學。

陳康怡、盧鐵榮(2010) 《青年、隱蔽與網絡世界去權與充權》香港, 香港城市大學。

黃成榮 (2004) 《學童欺凌研究及對策-以生命教育為取向》香港, 花千樹。

盧鐵榮、蔡紹基、蘇頌興等著 (2005) 《解構青少年犯罪與對策—香港、新加坡和上海的經驗》香港：香港城市大學。